



GOVERNMENT OF PUERTO RICO

Puerto Rico Fiscal Agency and Financial Advisory Authority

Thursday, March 7, 2019

Christian Sobrino Vega authorize the following expressions:

"Today, the Oversight Board ("Board") finally approved the budgetary reallocation of \$3 million for the Bureau of Forensic Sciences to address the delay in evaluating the rape kits. In its letter and press release, the Board alleges that the petition was delivered today but that the information necessary to approve the request was pending since January. The contradiction in this statement is evident and also tragic. The truth of the matter is that the Board has taken three months to approve a budgetary reallocation that would have taken barely one day for the elected government to do. Since January, government officials have been trying to obtain approval from the Board to reallocate funds for the Bureau. What was announced today should not be taken as a sign of success by the Board, but as clear and palpable evidence of the failed budgetary process that the Board has imposed on the Government of Puerto Rico. It is time for the Board to carefully and sensibly evaluate its processes and intervention in government operations."

###

PRESS RELEASE



GOBIERNO DE PUERTO RICO

Autoridad de Asesoría Financiera y Agencia Fiscal de Puerto Rico

jueves, 7 de marzo de 2019

Expresiones autorizadas del director ejecutivo de la AAFAF, Christian Sobrino Vega

“En el día de hoy la Junta de Supervisión Fiscal (JSF) por fin aprobó la reprogramación presupuestaria de \$3 millones para el Instituto de Ciencias Forenses para atender el atraso en “rape kits.” En su carta y comunicado de prensa, la JSF alega que la petición fue entregada hoy y que desde enero no se le proveía la información necesaria para aprobar la misma. La contradicción en dicho planteamiento es aparente, y además trágica. La realidad del caso es que la JSF se ha tomado tres meses en aprobar una reasignación presupuestaria que al Gobierno electo le tomaría apenas un día. Desde el mes de enero, funcionarios del Gobierno llevan tratando de obtener aprobación de la JSF para reprogramar fondos para el Negociado. Lo anunciado hoy no debe ser tomado como señal de triunfo por la JSF, sino como evidencia clara y palpable del fracasado proceso presupuestario que la JSF le ha impuesto al Gobierno de Puerto Rico. Es hora ya de que la JSF evalúe con detenimiento y sensibilidad sus procesos e intervención en la operación gubernamental.”

###

COMUNICADO DE PRENSA